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روزپرکارامدادگراندربرفوکولاکوریزشکوه

شــهروند| امدادگران هلال احمــر با  وقــوع برف و 
کولاک در 1۰ اســتان کشــور به 1۲1نفر امدادرســانی 
کردند. 6 محور و مناطق عشایرنشين استان های اردبيل، 
چهارمحال وبختياری، کهگيلویه و بویراحمد، لرســتان و 
استان مرکزی، تحت تأثير برف و کولاک قرار گرفتند. 9تيم 
امدادی شــامل 3۰ امدادگر برای ارایه خدمات امدادی به 
افراد گرفتار در برف و کولاک در این مناطق حضور داشتند. 
رئيس سازمان امدادونجات با اعلام این خبر گفت: »در  مدت 

۲4ساعت، ۲۵۰نفر از افراد گرفتار در برف، خدمات امدادی دریافت کردند. ۵نفر اسکان اضطراری شدند و سه نفر 
هم توسط امدادگران هلال احمر به مناطق امن انتقال یافتند. همچنين 1۰ دستگاه خودروی گرفتار در برف با 
تلاش نيروهای امدادی، از برف رها شدند.« سليمی با بيان این که به 13 شهر، روستا و مناطق عشایرنشين ۷ استان 
کشور به خاطر وقوع سيل و آبگرفتگی امدادرسانی شده  است، گفت: »استان های ایلام، چهارمحال وبختياری، 
خوزستان، فارس، کهگيلویه وبویراحمد، قم و لرستان استان هایی هستند که طی روزهای گذشته به خاطر شدت 
بارندگی ها، تحت تأثير سيل و آبگرفتگی قرار گرفتند.« وی افزود: »11۸نفر در مناطق یادشده توسط ۲۰ تيم 

امدادی شامل ۷۲ امدادگر امدادرسانی شدند و از ۲1 واحد مسکونی نيز آب تخليه شد.«
امدادرسانی به ۷۰۰نفر به دليل ریزش کوه

 همچنين امدادگران درعمليات ریزش کوه در محور دهدز-لردگان-تونل کارون 4 به ۷۰۰نفر امدادرســانی 
کردند. شاهين فتحی )معاون عمليات سازمان امدادونجات( درباره جزیيات ریزش کوه در استان خوزستان گفت: 
»یک مورد حادثه ریزش کوه و انسداد مسير در استان خوزستان گزارش شده است. 3 تيم امدادی شامل 14نفر در 

محور دهدز-لردگان-تونل کارون 4 به ۷۰۰نفر امدادرسانی کرده اند.«

امروزبایدبابازنشستههاخداحافظیکنیمیاتا15آذروقتهست؟

گزارش تصویری
ویژه برنامه »من بهشتی هستم« در سالن شریعتی دانشگاه اصفهان ناتمام ماند

قصورمسئولاندانشگاهومظلومیتادامهدارشهیدبهشتی
شهروند| ظهــر روز چهارشنبه ۲3 آبان و همزمان با ســومين و آخرین جلسه از 
ویژه برنامه »من بهشتی هستم« که در سالن شریعتی دانشگاه اصفهان درحال برگزاری 
بود، جمعی از دانشجویان بسيج دانشــجویی،  انجمن اسلامی دانشجویان و جامعه 
اسلامی دانشجویان بيرون این سالن تجمع کرده و شــعارهایی همچون »مرگ بر 
فتنه گر«، »دانشجو بيدار است از فتنه بيزار است« و »مرگ بر منافق« سر دادند. اگرچه 
در ابتدا حراســت دانشــگاه مانع از ورود این افراد به داخل نشست شد، اما درنهایت 
این افراد وارد سالن شده و مانع از سخنرانی حجت الاسلام جواد راثی ورعی و عليرضا 
بهشتی )فرزند آیت الله بهشتی( شدند. دانشجویان معترض پس از به هم ریختن نظم 
سالن شعار »عليرضا بهشتی بيرون باید گردد« و »رئيس دانشگاه احضار باید گردد« سر 
دادند و با دانشجویان »تشکل راه اميد« که برگزار کننده این برنامه بودند، به صورت 
لفظی درگير شــدند تا این که درنهایت برنامه لغو شد. سخنرانان و برگزارکنندگان، 
مسئولان دانشــگاه را به دليل اهمال و ناتوانی در امنيت سالن مورد انتقاد قرار دادند. 

گفته می شود نيروهای شهرداری اصفهان در این بی نظمی نقش داشته اند.
قانونی مبنی بر ممنوعيت سخنرانی عليرضا بهشتی وجود ندارد

از جمله شائبه هایی که برای لغو این برنامه مطرح می شده، این بود که شاید فرزند 
آیت الله بهشــتی به عنوان ســخنران اصلی این برنامه مشــکل قانونی داشته است؛ 
»حجت الاسلام جعفر شانظری«، معاون فرهنگی دانشگاه اصفهان در گفت وگو با ایمنا 
این شائبه را ردکرده و گفته که »بر اساس استعلام های صورت گرفته، مشکلی برای 

حضور و سخنرانی عليرضا بهشتی در برنامه وجود نداشت.« 
نمی دانم چرا عده ای با اندیشه های بهشتی برخورد می کنند

همزمان مدیرکل فرهنگی دانشــگاه اصفهان نيز در مورد ماجرای لغو برنامه »من 
بهشتی هستم« گفت: »آنهایی که این برنامه را به هم زدند، باید پاسخگوی این اتفاق 
باشند؛ عده ای معتقد بودند ایشــان اهل بصيرت نيست و به این بهانه جلسه را به هم 
زدند و نظم و انضباط دانشگاه را به هم ریختند.« ابراهيم رضایی در گفت وگو با ایسنا، 
درخصوص چرایی لغو این مراســم اظهار کرد:   »این برنامه از دانشگاه علوم پزشکی 
و دانشــگاه اصفهان دارای مجوز بوده، از سوی دیگر حضور عليرضا بهشتی نيز از هر 
دو دانشــگاه مجوز داشته است.« رضایی خاطرنشــان کرد: »نمی دانم چرا عده ای با 

اندیشه های دکتر بهشتی اینگونه برخورد می کنند.«
مطالبه ما عدم حضور فتنه گران در دانشگاه است

جامعه اسلامی دانشــجویان دانشگاه اصفهان ازجمله تشــکل هایی بوده که کار 
برهم زدن این مراسم را برعهده داشته است؛ حامد فدایی، دبير این تشکل نيز پيرامون 
برگزاری این جلسه گفته که »دانشگاه جولانگاه احزاب سياسی نيست و این موضوع 
مکررا به مسئولان دانشــگاه تذکر داده شده، اما از طرف مســئولان دانشگاه گوش 
شنوایی وجود نداشته است.« فدایی عنوان کرد: »از افرادی دعوت صورت گرفته که 
هيچ تفاهمی با شهيد مظلوم دکتر بهشتی ندارند.« وی تصریح کرد: »افرادی را برای 
بررسی قانون اساسی از دیدگاه شهيد بهشتی دعوت می کنند که این افراد خود پایبند 
به قانون اساسی نيستند، بعضا در دوران فتنه ۸۸ محکوم فتنه بوده اند و حکم قضائی 
و امنيتی دارند.« فدایی در پایان هشــدار داده که »در صورتی که مطالبات ما جهت 
عدم حضور فتنه گران تحقق نيابد، این مطالبات را در سطوح دیگری پيگيری خواهيم 

کرد.«
با جماعتی روبه رو هستيم که رهبری را هم قبول ندارند

عليرضا بهشتی فرزند آیت الله بهشــتی نيز در گفت وگو با جماران، در مورد علت 
لغو سخنرانی خود در دانشگاه اصفهان اظهار کرد:  »این برنامه کار مشترک معاونت 
فرهنگی دانشگاه اصفهان، انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه اصفهان و شهرداری 
اصفهان بود.« عضو هيأت علمی دانشــگاه تربيت مدرس با اشاره به این که برخی از 
تشــکل ها تهدید کرده بودند که اجازه نمی دهند این مراســم برگزار شــود، افزود: 
»حراست از من و دیگر سخنرانان خواســت که محل سالن را ترک کنيم، به همين 
دليل سخنرانی ها ادامه پيدا نکرد. ولی به نظر من توضيح لازم نبود و همه چيز روشن 
بود.« بهشتی با بيان این که دیروز متوجه شدم ما با جماعتی روبه رو هستيم که قانون، 
گفت وگو و حتی ولایت و رهبری را قبول ندارند، افزود: »جالب این اســت که همان 
موقع کليپی از مقام معظم رهبری پخش می شد که ایشــان تاکيد داشتند که من 

مخالف هستم به نام حزب اللهی مجالس را بر هم بزنيد.«

ذره بین

28 آذر ماه  سال گذشته شرکت خودروسازی سایپا اعلام 
کرد که خط تولید محصولات این شــرکت در سوریه که به 
خاطر ناآرامی های داخلی این کشور متوقف شده بود، دوباره 
شروع به تولید کرده است. محسن جوان که مدیر صادرات 
سایپا است همزمان با اعلام این خبر گفت که امیدوار است 
محصولات سایپا مثل گذشته در ســوریه محبوب شود اما 
حالا انتشار عکسی از انبار ســایپا در استان حمص سوریه 
خودروهای خاک گرفته  را نشــان می دهد. در توضیح این 
تصویر که اتفاقا سروصدای زیادی هم به پا کرده، آمده است 
که شعبه ســایپا در حمص روزانه سه تا چهار سواری تولید 
می کند و همان ها هــم در انبارها می مانند. وقتی  ســابقه 
خبرهای مربوط به فعالیت ســایپا را در سوریه و عراق مرور 
می کنیم، می بینیم که اخیرا قیمت هــای عجیب وغریب 
محصولاتی مانند تیبا در نمایشــگاه خودرو در سوریه هم 
حاشیه هایی داشته اســت. تصاویری که از آن نمایشگاه به 
رسانه ها رسیده بود، نشان می داد که محصولی مانند تیبا به 
قیمت 7100 دلار برای فروش گذاشته شده که اگر به تومان 
حســاب کنیم، در همان زمان حــدود 130 میلیون تومان 
می شــد؛ در حالی  که که مثلا فیات مدل ســینا در همین 
نمایشگاه 4 هزار دلار گران تر از تیبا بود. منتقدان می گفتند 
چرا باید خریدار ســوری فقط برای 4 هــزار دلار کمتر تیبا 
را به فیات ترجیح بدهد؟ همان منتقدان با انتشــار تصاویر 
خودروهای خاک گرفته ای که به انبار سایپا در حمص نسبت 
داده می شود، می گویند طبیعتا نتیجه آن طور قیمت گذاری 
این گونه فروش بوده است اما محسن جوان، معاون صادرات 
شرکت سایپا در گفت وگو با »شــهروند« می گوید: »دقیقا 
درباره اصالت این تصاویر نمی توانــم اظهار نظر کنم؛ چون 
اطلاع ندارم اما درباره بازار سایپا در سوریه و عراق باید بگویم 

که وضع رضایتبخش است.«
جوان از حاشــیه هایی که هر چند وقت یک بــار درباره 
فعالیت های برون مرزی سایپا ساخته می شود، گلایه می کند 
و می گوید: »در حال حاضر صادرات محصولی مانند خودرو 
که یک محصول بــا تکنولوژی نیمه پیشــرفته و پیچیده 
محسوب می شود و اشتغال مستقیم و غیر مستقیم بسیار 
خوبی هم ایجاد می کند،  اقتصادی ترین کار ممکن است. به 
همین دلیل هم نمی فهمم چرا این قدر به ما حمله می شود؛ 
البته تلاش رسانه های خارجی را برای حذف سرمایه گذاران و 

فعالان اقتصادی ایرانی از بازارهای منطقه ای را می توان درک 
کرد اما واقعا رفتار بعضی از خودی ها برایمان عجیب است.«

او در جواب این که بازار فروش سایپا در سوریه چه وضعیتی 
دارد،  می گوید: »ما از ابتدا تا کنون 60 هزار خودرو در سوریه 
فروخته ایم که برای یک کارخانه بسیار کوچک در این کشور 
و وضعیتی که سوریه طی سال های گذشته داشته، سودآور 
بوده اســت. به  هر حال در 5-6  سال گذشته شرایط داخلی 
سوریه برای همه سرمایه گذاران و همه محصولات خیلی بد 
بوده است. تقریبا تمام تولیدات در این کشور متوقف شدند 
و ما هم وقفه زیادی داشــتیم اما از وقتی که اتفاقات خوبی 
در این کشــور افتاده و ما هم تولید را از سر گرفته ایم، وضع 
رضایتبخش بوده است. همین موضوع باعث می شود که از 
تلاش عده ای برای شکست خورده نشان دادن سرمایه گذاری 

ایرانی در سوریه متعجب باشیم.«
جوان درباره این که چطور ممکن است خریداران سوری و 
عراقی با توجه به تفاوت قیمت اندک خودرویی مانند پراید، 
آن را به خودرویی مانند فیات ترجیح بدهند، می گوید: »اولا 
به ادعاهای بی سند برخی در شبکه های اجتماعی و رسانه های 
بی اصالت نباید توجه کرد. قیمت محصولات سایپا در عراق 
و سوریه از طریق ســایت های فروش خودروی فعال در این 
کشورها قابل مشاهده است. الان یک دهه است که پراید 131 
سایپا محبوب ترین خودروی خارجی برای طبقه خاصی از 
مردم اســت؛ آن هم با قیمت 7500 دلار. باید به این موضوع 
توجه کنید که بازار عراق یک بازار آزاد برای خودروها است و 
شرکت های آمریکایی،  ژاپنی، چینی، ایتالیایی و... به بازار این 
کشور خودرو می فرستند و ما در چنین شرایطی توانسته ایم 
محصول خودمان را با توجه به نیاز های بخشی از مردم تولید 
و عرضه کنیم و موفق باشــیم. عراقی ها به پراید می گویند 
»نان آور خانواده« به دلیل این که قیمت چندان بالایی ندارد، 
قطعات یدکی اش ارزان و فراوان است، تعمیرش  ساده و ارزان 
است، مصرفش بسیار پایین است و... حالا ممکن است 7500 
دلار با ارز نیمایی برای ما نزدیک به 80 میلیون تومان باشد اما 
اصلا چرا باید این محاسبه را انجام بدهیم؟ مگر کسی با ریال ما 
در عراق خرید می کند؟ به  هر حال بازار عراق برای این قیمت 
کشش دارد و فروشمان هم خوب است. در مورد سوریه هم 
محصولات جدیدی برای عرضه داریم و طبق محاسباتی که 

انجام شده است، سودآوری خوبی هم خواهیم داشت.«

برایسوریه
محصولاتجدیدیعرضهمیکنیم!

 تصاویری که از انبار سایپا در سوریه منتشر شده است، نشان از شکست فروش این شرکت دارد

معاون صادرات سایپا در گفت وگو با »شهروند« به حاشيه های اخير این شرکت پاسخ داد

  مراسم ســی وهفتمین ســالگرد ارتحال علامه طباطبایی)ره( و ششــمین همایش انجمن 
علمی ارتباطــات و تبلیغ حوزه با محوریت قــرآن و نهج البلاغه در تبلیغ، با ســخنرانی آیت الله 

العظمی مکارم شیرازی در دارالقرآن علامه طباطبایی قم برگزار شد. )انتخاب(

  جهانگیری، نوبخت و آذری جهرمی در مراسم تشییع پیکر نوربخش )انتخاب(

  ساختمان های آسیب دیده از حملات هوایی اخیر اسراییل به نوار غزه. )ای پی(

  قایق سواری در برخی خیابان های بوشهر در پی باران  شدید و آبگرفتگی. )خبرآنلاین(
لال

ه
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وزیر سابق کار، تعاون و رفاه اجتماعی در گذشت نوربخش رئيس سازمان تأمين اجتماعی و تاج الدین معاون 
امور مجلس این سازمان را در صفحه شخصی خود تسليت گفت. ربيعی نوشت:   »اکنون در همين لحظات، 
دو همراه ۵ساله ام، برادرانم دکتر ســيدتقی نوربخش و رحمان تاج الدین )معاون مجلس( در راه خدمت به 
بازنشستگان در تصادفی سهمگين در رحلتی شهادت گونه به دیدار حق شتافتند. به خانواده ایشان و خانواده 
بزرگ جامعه کارگری تسليت می گویم. دکتر نوربخش، فقط یک رئيس ســازمان نبود. او شرافت، پاکی، 
وفاداری و تخصص را درهم آميخته بود. نيمی از حقوق خود را به بيت المال بازمی گرداند. در پاکی سرآمد بود.« 

علی ربيعی:  

دوهمراه
5سالهامرا

ازدستدادم

شروع صفحه آرایی
مدیر مسئولسردبیرمعاون سر دبیردبیر سرویسصفحه  آرا: ؟؟؟45 / 16
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در هـر اتاقی ، محل هـای امن 
را مشـخص کنيـد  ) مثـلًا زیر 
یـک ميـز محکـم یـا کنـار 
یا دیوارهـای مجاور  سـتونها 

 . ) نها آ

ادامه از صفحه اول| البته مشخص است که 
قاضی ناصر سراج نگاه مهربانانه ای به بازنشسته ها 
دارد: »اکثــر این مدیــران که در حــال حاضر 
مشــمول این قانون شــده اند، از افــراد خدوم و 
نیروهای نظام هستند که خدمت کرده اند و نباید 
با این جوسازی ها و فشارها حیثیت و آبروی آنها 
را خدشه دار کرد. نهایتاً فرق این دو تاریخ ۲۵ روز 
اســت، آیا در این مدت با ماندن این افراد، کشور 

کن فیکون می شود؟«
گروه دوم؛ ۲7 آبانی ها

این گــروه مصداق این ترانه انــد: »دیگه دیره، 
قلبــم آروم نمی گیــره / دنیا بی تو میشــه تیره، 
فکرت از ســرم نمــی ره« اغلب مجلســی ها که 
این قانــون را اصلاح کرده انــد، در این گروه قرار 
می گیرنــد. آنها اجــرای این قانــون را فرصت 
مناســبی برای خانه تکانی در بین مدیران کشور 
و بهانه ای برای حضــور جوانان می دانند. فرصتی 
که نباید از دســت برود حتی بــرای ۲۰ روز! از 
ســویی، معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان 

اداری و استخدامی کشــور که قانون را ۲۷ آبان 
از رئیس جمهــوری تحویل گرفتــه و طبق لفظ 
دقیــق آن، 60 روز را شــمرده، معتقد اســت از 
امروز بازنشســته ای نباید ســر کار باشد مگر به 
صورت پاره وقت و ساعتی: »از این تاریخ در همه 
دستگاه ها باید بازنشســته شاغلی که جزو قانون 
به شمار نمی رود، خارج شود و حق ادامه فعالیت 

در پست های خود را ندارند.«
جمشــید انصاری به انتخاب می گوید: »آن چه 
در مورد اجرای این قانون از ۱۵ آذر گفته شــده 
صحیح نیســت به این دلیل که در متن قانون به 
صراحت آمده است 60 روز بعد از ابلاغ قانون منع 
بکارگیری بازنشستگان این قانون اجرا می شود و 
قاعده اجرای قوانین مصوب مجلس از تاریخ چاپ 
در روزنامه رســمی در مورد این قانون به همین 
دلیل اجرا نمی شــود.« یعنی ملاک اجرا، زمانی 
است که در خودِ قانون مشخص شده و نه روندی 
که هر قانونی طی می کند و در روزنامه رســمی 

کشور چاپ می شود.

محمد حســن پیرزاد، مدیــرکل امور حقوقی 
و مجلس دیــوان عدالت اداری هم کــه زیر نظر 
قوه قضائیه اســت، توضیح می دهد: »قوانین در 
حالت کلی ســه حالت دارند؛ در یک حالت تاریخ 
تصویب قانون اهمیت دارد، در بعضی از قانون ها 
تاریخ ابلاغ آن اهمیت داشــته و در برخی دیگر 
تاریخ اجرا ذکر می شــود. در ایــن قانون، تاریخ 
ابلاغ اهمیت دارد که تاریخ ۲۴ شهریور ۹۷ ابلاغ 
این قانون به ریاســت جمهوری است و ما انتظار 
داریم تا 60 روز پس از این روز، شاهد اجرای این 
قانون در دستگاه ها باشیم.« که رئیس جمهوری 
 هم ســه روز بعد آن را با ســازمان مــورد هدف 

ابلاغ کرده.
چند استاندار، معاون وزیر و بسیاری از مدیران 
ورزشی و رئیس فدراسیون ها )فدراسیون جودو، 
هندبال، ورزش های سه گانه، چوگان، قایقرانی( 
برای نرســیدن به این تاریخ اســتعفا کرده اند و 
ســعی نکردند روی صندلی خدمت بیش از حد 

مجاز بنشینند.


